
Tudengite nimed selgunud
Möödunud nädalal lõppesid sis
seastumiseksamid Tartu Ülikooli, 
eelmisel reedel kinnitati ülikoolis 
õppima asuvate tudengite nime
kirjad. Sel sügisel pääses riikli
kult finantseeritavatele kohtadele 
1205 tudengit. Täiendavalt eral
dati üheksa kohta Narva linna
valitsuse palvel eesti keele 
õpetajate koolitamiseks vene 
koolidele.

Kuni 5. augustini võetakse vastu (v.a 
õigusteaduskond) avaldusi vabakuu
laja kohale nimekirjast napilt väljajää
nud sisseastujatelt. Vabakuulaja peab 
tasuma õppemaksu 2500 krooni 
semestris. Uuel õppeaastal on ülikoolis 
võimalik õppida ka juhul, kui 
üliõpilase õpinguid finantseerib firma 
või kohalik omavalitsus. Vastavad 
lepingud tuleb ülikooliga sõlmida ja 
raha tasuda 25. augustiks.

Väljaspoolt Eestit on Tartusse 
õppima oodata 300 välistudengit. 
Kokku peaks õppetööd 28. augustil 
alustama üle 1500 vastse tudengi.

Rekordpäeval laekus 
üle tuhande avalduse

Tudengikandidaate oli tänavu 4260, 
tuhande võrra rohkem kui mullu. 
Sisseastujate arv oli rekordiline nii lae
kunud avaldusi kui kandidaatide hulka 
silmas pidades. Pooled kandideerija
test kasutasid võimalust anda avaldus 
samaaegselt ka teisele erialale. 
Avaldusi laekus kokku 6700. Mak
simaalselt toodi ühe päeva jooksul üle 
tuhande avalduse. Eelmise aasta 
rekordpäeval, mida ajakirjanduses ära 
märgiti, esitati 900 sisseastumisaval- 
dust.

Ülikooli vastuvõtukomisjoni esi
mees prorektor professor Teet Seene 
tõdes, et haridus on endiselt hinnas, 
vastupidiselt mõni aeg tagasi avalda
tud kahtlustele. Prorektori hinnangul 
võimaldab see optimistlikult tulevikku 
vaadata. Teet Seene avaldas kahetsust, 
et ülikool ei saa kõiki õppida soovi
jaid vastu võtta. See poleks j uba üksnes 
ruumipuudusel võimalik.

Et üldhariduskoolides antava 
õpetuse tase on kooliti erinev, tuleb

Pooled Tartu Ülikooli kandideerijatest kasutasid võimalust esitada sisseastumisavaldus kahele erinevale erialale.
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ülikoolil edaspidigi ilmselt korraldada 
sisseastumiskatseid.

Vastuvõtukatsete süsteemis on vara
sematel aastatel tehtud palju muuda
tusi, nüüd püütakse eksamite korda 
võimalikult vähe muuta. Kõikidel kan
didaatidel tuleb kirjutada sisseastumis- 
kirjand ja  sooritada võõrkeele test. 
Prorektori sõnul ei näita kirjand üksnes 
kirjutamisoskust, vaid avab ka tuden- 
gikandidaadi mõttemaailma. Ta lisas 
isikliku arvamuse, et ka teatud laadi 
matemaatikaeksam võiks olla kõigile 
erialadele kandideerijatele kohustus
lik — see näitaks sisseastujate loogi
lise mõtlemise võimet.

Ülikooli kandideerisid 
parimad

Eksamikomisjonid teevad praegu 
kokkuvõtteid, kuid kirjandeid hinna
nud ainekomisjoni esimehe dotsent 
Valve Kingiseppa hinnangul oli sis
seastujate tase mullusega võrreldes 
suhteliselt kõrgem. Statistiline 
kokkuvõte näitas, et keskmiselt said

kirjandid kümnepalli-süsteemis hin
deks 6 kuni 7 palli. Tavapärase kooli
tunde skaalale teisendades vastab pal- 
lidearvu keskmine hindele ”hea”.

Valve Kingiseppa hinnangul kandi
deerisid sel aastal ülikooli parimad 
koolilõpetajad. Kõige paremini kirju
tasid kirjandi romaani filoloogia eri
aladele kandideerijad (hispaania filo
loogiasse sisseastujate kirjandeid hin
nati keskmiselt 8,6 palliga, prantsuse 
filoloogia — 7,6). Head kirjandid olid 
samuti filosoofia, eesti filoloogia ja sot
siaalteaduste erialadele pürgijatele.

Võõrkeeletest on eelmistel aastatel 
tekitanud kõige rohkem küsimusi. 
Eksamikomisjoni esimehe lektor Helgi 
Anderssoni arvates laabus sel suvel 
testi korraldus. Keeletesti tulemuste 
hindamise metoodika on samalaadne 
rahvusvaheliste võõrkeeletestidega (nt 
TOEFL-test). Õigeid vastuseid arves
tati esmalt kokku sajapunkti- 
süsteemis. Saadud punktid teisendati 
kümnepallisele skaalale.

Kokku sooritas võõrkeeletesti ligi
kaudu 3000 sisseastujat. Erinevalt eel

misest aastast ei kehtestatud punktide 
alampiiri testi sooritatuks arvestami
sel, ka madalamad pallid (1,2) loeti 
positiivseks tulemuseks. Esmakordselt 
kasutati punktide kokkurehkendami- 
seks arvuteid, mis lihtsustas tulemuste 
kontrolli ja  välistas arvutusvigu. 
Võõrkeele testi tulemust apelleeris 
kolm tudengikandidaati. Kontrollimi
sel selgus, et protestid olid alusetud.

Vastuvõtukomisjoni vastutav sek
retär Aime Randveer kinnitas, et sis
seastujad on jõudnud uue süsteemiga 
harjuda. Küllaltki keerukaks teeb 
lõpptulemuste rehkendamise esimese 
ja  teise eelistuse arvestamine. Tänu 
arvutisüsteemile said sissesaanute 
nimed siiski suhteliselt kiiresti selgeks.

Sisseastujad võisid sel aastal kan
dideerida ka mitmesse kõrgkooli kor
raga. Vastuvõtukomisjon ootab nen
delt tudengitelt, kes lisaks ülikoolile 
mõnda teise kõrgkooli sisse said, et nad 
kiiresti teataksid oma õppimis- 
kavatsustest. Õppetööle mitteilmunud 
tudengid eksmatrikuleeritakse.
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